
Betoog jaarrekening 2024. ( 5 min. ) 

Ook namens SMW dank aan alle ambtenaren die hebben meegeholpen aan het tot 
stand komen van deze jaarrekening en het beantwoorden van onze vragen.  

Het feit dat er een fors bedrag wordt overgeheveld naar het opvolgende jaar is de laatste 
jaren een vertrouwd beeld geworden en we kunnen opnieuw weer een extra bedrag 
toevoegen aan de algemene middelen. 

Worden we hier blij van ? SMW in ieder geval niet. Onze partij had liever gezien dat er 
meer zaken waren uitgevoerd. Er is niet voor niets een collegeprogramma opgesteld zou 
je denken. 

2024 is een jaar om niet snel te vergeten. De afwikkeling van de beoogde opvanglocaties 
voor Oekraïners heeft tot nu toe onze inwoners een slordige 2 ½  miljoen euro gekost. 
Daarbij niet meegerekend de kosten, die door het Rijk zijn betaald. In het verlengde 
hiervan lag de functie elders voor onze secretaris. Met dit debacle is veel geld verloren 
gegaan. Geld dat we op tal van manieren beter hadden kunnen besteden. Ik denk hierbij 
bijvoorbeeld aan een mooie mfa  voor het dorp Altforst.  

Met de woningbouw liggen we op schema volgens onze wethouder, al is niet geheel 
duidelijk hoeveel woningen we nu uiteindelijk in 2024 gerealiseerd hebben. Hoe moeilijk 
kan iets zijn ! De organisatie zegt 66, andere instanties spreken van 204 woningen ? Wat 
wel vaststaat is, dat er slechts 9 sociale huurwoningen zijn gebouwd en er in Altforst, 
Boven Leeuwen en Wamel het afgelopen jaar niet of nauwelijks is gebouwd. Dat er 
vooral dure woningen in Beneden Leeuwen worden gebouwd is dus geen 
onderbuikgevoel, maar een feit waar de coalitie bewust voor heeft gekozen. 

De afgelopen 10 jaren zijn er honderden dure koopwoningen gebouwd voor mensen met 
een goed gevulde beurs, waarvan velen van buiten onze regio ! Hoe zo bouwen voor 
eigen inwoners ? 

Nu komt het college plotseling tot het besef dat er eigenlijk te weinig is gebouwd voor 
een andere doelgroep, namelijk onze oudere inwoners. Was deze doelgroep eerder 
erkend, dan waren er al veel eerder bestaande gezinswoningen op de markt 
vrijgekomen. 

Maar desondanks zegt het college dat we op schema liggen.  Dat dit niet is, wat er is 
afgesproken in de woonvisie en in het collegeprogramma, moeten we blijkbaar maar 
voor lief nemen. Zo hebben we het altijd al gedaan, mooie woorden maar verder maken 
de projectontwikkelaars in deze gemeente nog altijd de dienst uit. 

De heffingen van de leges, de OZB en de TB verdienen wat betreft SMW nog steeds geen 
voldoende. Verschillen van ozb waarde en marktwaarde van tonnen zouden niet moeten 
kunnen. Het grootste verschil dat wij zijn tegen kwamen was een woning van 1, 7 miljoen 
marktwaarde, dat voor nog geen 8 ton werd aangeslagen. Is dit geen meten met twee 
maten ? 



Nu in juli weten we nog steeds niet wat er precies in 2024 is ontvangen aan TB. TB mogen 
de ondernemers blijkbaar een jaar lang in hun zak houden. Met het heffen van 
bouwleges is het al niet veel beter gesteld. Het is blijkbaar moeilijk om de 
daadwerkelijke kosten in beeld te brengen en door te berekenen. Gaat de ODR nu eens 
zijn overheadkosten terugdringen ?  

Op maatschappelijk gebied zien we ook enige merkwaardige ontwikkelingen. We 
houden 3 ton over aan armoedebeleid. Dat komt neer op 1000 euro per gezin, dat in 
onze gemeente op of onder de armoedegrens zit. Voor deze doelgroep is dat een heel 
groot bedrag. Wellicht ook eens op vakantie. Wij stoppen het overschot echter in de 
algemene middelen en roepen op het einde van het jaar triomfantelijk : “Kijk eens we 
stoppen een half miljoen in de algemene reserves !” 

De extra ontvangen Spuk gelden zijn niet besteed om extra activiteiten te gaan uitvoeren, 
maar zijn ingezet om bestaande activiteiten zoals de combinatiefunctionaris mee te 
betalen. We houden hier ruim een ton over, geld dat we bijvoorbeeld hadden kunnen 
inzetten om jongeren te leren hun vrije tijd zinvol in te vullen. Denk bijvoorbeeld aan een 
ontmoetingsplek waar men kan sleutelen, schilderen, handwerken of musiceren. Dus 
geen bushokje plaatsen waar men slechts kan hangen en roken. 

In plaats van iets extra’s te doen is het plan om een JOP in Dreumel te realiseren 
afgeblazen. Dreumelse kinderen worden hierbij op voorhand al veroordeeld als 
veroorzakers van overlast. SMW verwacht dat er wordt gewerkt op basis van vertrouwen, 
ook naar onze jeugd toe ! 

Op het gebied van duurzaamheid hebben we stappen gezet. We hebben een 
biodiversiteitsplan vastgesteld. Nu zaak budget te vinden om zaken tot uitvoering te 
brengen. Een ingevoerde duurzaamheidsmaatregel is het gebruik van andere 
koffiebekers. Echter een geplande activiteit om zonnepanelen op het dak van de 
gymzaal in Appeltern te leggen wordt helaas geschrapt. Laat dit laatste nou net mooi 
passen bij het realiseren van een energie neutraal schoolgebouw in Appeltern.  

Kijkend naar de uitvoering van het collegeprogramma dan wordt duidelijk dat we toe zijn 
aan een andere organisatie. Hoewel heel veel mensen binnen de organisatie hun 
stinkende best doen levert hun inzet niet dat op, wat je als inwoner mag verwachten. Het 
onlangs geplande bestuurskrachtonderzoek zal dit ongetwijfeld duidelijk maken. De 
eerste stap naar een toekomstbestendige organisatie wordt hiermee gezet. De basis 
moet op orde zijn ! Dat mag je minimaal van een betrouwbare overheid verwachten. 

 


